
 

  
 

   

         

 

    

    

    

 

  

   

  

 

 

 

 

 

 

 

 

       

  

 

 

 

  

  

   

 

  

  

 

 

   

 

 

  

 

 

 

 

 

 

Referat af Frivilligrådsmøde den 26. maj 2021

MØDEDATO: 26. MAJ 2021

TID: 14.00 – 16.30 
STED: MICROSOFT TEAMS

MØDEDELTAGERE:

JIMMI GRAVERSEN

JULIE LARSEN

PERNILLE NORDBY

MARIE LOUISE DAMGAARD

BENTE ANDERSEN
26. maj 2021VIBEKE VINTHER

ANNE HEFTING

LISBETH UTZON

FRA SEKRETARIATET:

LASSE HOLM

ASK BENNETZEN

UNDER AD 7: ASSAL RAUN

OG MIA N YEGAARD

AFBUD:

OLE MIKKELSEN

WINNIE BERNDTSON

KATHRINE BANG

Dagsorden

Tid Dagsordenspunkt Ansvarlig

14.00 – 14.05 Ad 1) Godkendelse af dagsorden og referat 

• Frivilligrådet skal godkende mødets dags-

orden og referatet fra frivilligrådsmødet 

den 10. marts, samt fra det ekstraordinære 

møde den 21. april.  

  

Bilag:

• 1a: Referat fra Frivilligrådsmødet den 10. 

marts. 

• 1b: Referat fra ekstraordinært frivilligråds-

møde den 19. april.   

   



 

    

 

 

 

      
 

    

    

    

    

    

    

   

 
 

        

  

 

   

     

 

      

 

    

   

   

 

        

 

      

    

     

       

     

      

  

 

     

       

    

 

 

     

 

 

   

   

 

      

  

       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Socialpolitik og Udvikling 2/5 

14.05 – 14:20 Ad 2) Velkommen til nye medlemmer 

• Velkommen til Pernille Nordby (Linie 14) 

og Marie Louise Damgaard (Kofoeds 

Skole) Gensidig præsentation af Frivillig-

rådet

14.20 – 14.25 Ad 3) Kort orientering siden sidst v/ Jimmi 

Graversen 

Bilag:

3a: Høringssvar vedr. vejledende visitations-

grundlag for §82 "Grib København"

14.25 – 14.45 Ad 4) Status fra arbejdsgrupperne 

• Drøftelse af indhold og proces, herun-

der eventuelle beslutninger, der skal 

træffes af det samlede råd.
14.45 – 15.10 Ad 5) Status på Frivilligrådets brug af SoMe 

• Introduktion til de to første opslag og 

hvordan vi kan dele i vores netværk. 

Oplæg og praktik v/ Julie Larsen. Un-

der dette vil der være mulighed for en 

lidt længere pause til de der kender 

SoMe praktikken - andre kan stille 

spørgsmål og få hjælp

15.10 - 15.15 Pause

15.15 - 15.30 Ad 6) Forberedelse af dialog med social-

borgmester Mia Nyegaard 

• Rådet gennemgår hovedpunktet vedr. 

§18 og øvrige mærkesager.

Bilag:

5a: Frivilligrådets drøftelsespunkter til dialog-

møde med Mia Nyegaard

5b: Frivilligrådets mærkesager

5c: Det nationale Frivilligråds §18 rapport

5d: Det nationale Frivilligråds §18 oplæg

15.30 – 16.30 Ad 7) Dialogmøde med socialborgmester 

Mia Nyegaard

16.30 Ad 8) Afslutning og eventuelt 
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 • Næste møde er den 25. august kl. 

13.30 - 16.00

Bilag:

• 1a: Referat fra Frivilligrådsmødet den 10. marts

• 1b: Referat fra ekstraordinært frivilligrådsmøde den 19. april

• 3a: Høringssvar til det vejledende visitationsgrundlag for §82

• 5a: Frivilligrådets drøftelsespunkter til dialogmøde med Mia Nye-
gaard

• 5b: Frivilligrådets mærkesager

• 5c: Det nationale Frivilligråds §18 rapport

• 5d: Det nationale Frivilligråds §18 oplæg

Referat

Ad 1) Godkendelse af dagsorden og referat

Dagsorden og referat blev godkendt.

Ad 2) Velkommen til nye medlemmer

Jimmi bød velkommen til Frivilligrådet til Pernille Nordby fra Linje 14 og 

Marie Louise Damgaard fra Kofoeds Skole. Rådet præsenterede sig for 

de nye medlemmer.

Ad 3) Kort orientering siden sidst v/ Jimmi Graversen

- Pernille og Jimmi er blevet interviewet af Deloitte vedr. service-

niveauet i Socialforvaltningen. I den forbindelse har de lagt 

vægt på, at der opleves en prioritering af socialområdet fra for-

valtningens side ifm. de udgående indsatser på rusmiddel- og 

herbergsområdet. De udtrykte ligeledes deres kritik af den rigi-

ditet de oplever i sagsbehandlingen i Socialforvaltningen og i 

kommunens samarbejde med de frivillige foreninger.

- Frivilligrådet bad om foretræde for Socialudvalget ifm. Behand-

lingen af kriterierne for § 18 uddelingen den 17. marts 2021. 

Dette blev ændret til en skriftlig henvendelse, som også er ble-

vet udsendt til Frivilligrådet til orientering.

- Frivilligrådet har afgivet høringssvar til kommunens indsats un-

der §82 i serviceloven ”Grib København”. Indsatsen blev rost for 
sit forebyggende potentiale, men det blev påpeget, at der er be-

hov for tilførsel af midler til området samt at støtte efter §82 ikke 

må påvirke tildeling af hjælp via §85.

- Det nationale Frivilligråd har udgivet en rapport som viser, at ca. 

40% af danskere er frivillige. Dog er der færre socialt udsatte 

som er frivillige, hvilket skyldes en frygt for at miste ydelser eller 

rettigheder.

- Borgercentrenes omstillingsplaner er nu udgivet, og kan findes 

på nettet.
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Ad 4) Status fra arbejdsgrupperne

- Arbejdsgruppen for valgarrangementet berettede, at der vil 

blive booket lokaler i Maskinhallen på Sundholm til arrange-

mentet, samt at der arbejdes med følgende emner for arrange-

mentet: 

o Økonomi og rammevilkår for det frivillige arbejde i Kø-

benhavn.

o Ensomhed og social ulighed.

- Der arbejdes i første omgang med den 14. oktober som dato for 

arrangementet og at det starter kl. 16 eller 16.30 og har en varig-

hed på maks. 2 en halv time.

- Der arbejdes ligeledes på at få spidskandidaterne fra hvert parti 

til at deltage, samt at brugernes og de frivilliges stemmer høres 

i debatten.

- Arbejdsgruppen for frivilligprisen efterspurgte, at midlerne til 

frivilligprisen kunne frigives til alternative projekter, en del af ar-

gumentationen for dette var, at frivilligprisen kun i ringe grad 

tjener til at fremme Frivilligrådets målsætninger.

- Rådet bad arbejdsgruppen fremlægge en projektbeskrivelse af 

et alternativt projekt, som rådet kan tage stilling til. Arbejds-

gruppen blev givet en tidsfrist på 2 uger hvorefter Rådet har en 

uge til at overveje arbejdsgruppens forslag. Såfremt det forka-

stes, vil Frivilligprisen blive gennemført som vanligt, under en 

ny arbejdsgruppe, som dermed skal udpeges hurtigst muligt.

Ad 5) Status på Frivilligrådets brug af SoMe

Sekretariatet orienterede om, at da Frivilligrådet er et kommunalt organ, 

skal rådets digitale platforme sekretariatsbetjenes af kommunens med-

arbejdere alene. Dette indebærer, at sekretariatet skal være administra-

torer af rådets SoMe profiler. Julie fra Røde Kors gennemgik opsætnin-

gen af rådets Facebook og LinkedIn profiler, og præsenterede rådet for 

de kommende opslag. Rådsmedlemmerne blev opfordret til at følge og 

dele Rådets profiler og opslag.

Det blev besluttet, at SoMe opslag skal være et fast punkt på rådets 

dagsorden.

Ad 6) Forberedelse af dialog med socialborgmester Mia Nyegaard

Rådet drøftede det udsendte oplæg til Socialborgmesteren samt rådets 

mærkesager.

Rådet ønsker en dialog med afsæt i § 18-puljen og dens vigtighed for de 

frivillige foreninger i kommunen, gerne med personlige historier/for-

tællinger fra rådets repræsentanter, om hvad det betyder at kunne få 

midler fra puljen. Rådet ønsker at spørge om, hvordan de kan hjælpe 
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Mia med at løfte dagsordenen om at tilføre flere midler til puljen frem 

mod budgetforhandlingerne.

Ad 7) Dialogmøde med socialborgmester Mia Nyegaard

Rådet havde en konstruktiv dialog med borgmesteren om § 18-puljen 

og den generelle finansiering af socialområdet.

Frivilligrådet understregede det genkendelige og lettilgængelige ved § 

18-puljen, og at det fremstår kontraintuitivt, at forvaltningen tager 3 

mio. kr. fra puljen, samtidigt med at man taler civilsamfundsinddragelse 

op, fx i borgercentrenes omstillingsplaner. Socialborgmesteren under-

stregede, at hun mener at beløbet til frivillige organisationer bør være 

højere, men at hun hellere vil prioritere nye former for samarbejde end 

puljemidler, hvorfor § 18 ikke bør være den eneste indsats, som der sat-

ses på ift. samarbejdet mellem kommune og frivillige organisationer. 

Derudover spurgte rådet om, hvorvidt der er fakta, data eller lignende, 

som rådet kan hjælpe Mia med i sit arbejde på social- og frivilligheds-

området. Her nævnte borgmesteren bl.a., at hun er interesseret i at høre 

fra rådet, hvor meget tid foreningerne i København bruger på at søge 

puljer om året, og hvor meget det fylder. Derudover må rådet gerne 

være med til at definere, hvilke alternativer til § 18-puljen der kan være, 

og være ambitiøse omkring dette.

Rådet takkede Mia for drøftelsen, og opfordrede til, at hun tager fat i rå-

det med sine overvejelser og ideer og fortsat bruger rådet aktivt.
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